

Human Rights Building

Palais des droits de l'homme

The Court is recognisable worldwide thanks to the familiar image of the building it has occupied since 1995.

The Berlin Wall fell a few months after Richard Rogers' project had been selected. Since the former communist bloc countries were set to join the Council of Europe, the initial project, which had become too small even before work began, had to be amended.

La Cour est identifiable à travers le monde par l'image du bâtiment dans lequel elle siège depuis 1995.

Le mur de Berlin est tombé quelques mois après le choix du projet de Richard Rogers. Les États de l'ancien bloc communiste allaient adhérer au Conseil de l'Europe, et le projet initial, devenu trop petit avant même le début des travaux, dut être modifié.



In 1992 Queen Elizabeth II visited the building site /
Visite de chantier par la Reine Elisabeth II en 1992



On 4 May 1992 French President François Mitterrand laid the foundation stone /
Pose de la 1^{re} pierre par François Mitterrand, Président de la République Française (4 mai 1992)

Usable floor area: 28,000 square metres, including:

- 860 sq. m for the Hearing Room
- 520 sq. m for the Small Hearing Room
- 4,500 sq. m of meeting rooms
- 16,500 sq. m of offices

Number of offices: variable (535 offices)

Hearing room (249 seats + 49 for the judges + 22 for the parties)

Press Room (289 seats)

Seminar Room (156 seats)

Cafeteria/Restaurant (180 seats)

Surface utile : 28 000 m² dont :

- 860 m² pour la grande salle d'audience
- 520 m² pour la petite salle d'audience
- 4 500 m² de salles de réunion
- 16 500 m² de bureau

Nombre de bureaux : modulables (535 bureaux)

Salle d'audience (249 places + 49 places pour les juges + 22 places pour les parties)

Salle de Presse (289 places)

Salle de Séminaires (156 places)

Cafétéria/Restaurant (180 places)



1959 • 2019
60th Anniversary



PRESIDENCY OF FINLAND
Council of Europe
November 2018 – May 2019

PRÉSIDENTIE DE LA FINLANDE
Conseil de l'Europe
Novembre 2018 – Mai 2019



EUROPEAN COURT OF HUMAN RIGHTS
COUR EUROPÉENNE DES DROITS DE L'HOMME

